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D66/GroenLinks 
 
De laatste algemene beschouwingen van een vierjarige bestuursperiode is ook een beetje regeren over 
je graf heen. Het zij zo want regeren is ook vooruitzien. Dat betekent dat we nu al weten dat de 
komende jaren flink zal moeten worden bezuinigd. Dat zal niet altijd zonder pijn gaan; enkele procenten 
op een jaarbegroting waar veel uitgaven vastliggen is nogal wat…! 
 
Dank voor de aangeboden begroting. Het is weer een omvangrijk en soms ingewikkeld boekwerk van 
169 bladzijden geworden. Om maar meteen met de deur in huis te vallen: het is een begroting waar 
mooi weer wordt gespeeld met een zogenaamde daling van de lokale woonlasten met 1 á 2 %. Wij 
denken dat niemand gebaat is bij dergelijk politiek stuntwerk. De zogenaamde lastenverlichting is 
minder dan € 100.000,- maar wordt vele malen overtroffen door de door u voorgestelde bezuinigingen 
van meer dan 1,5 miljoen  euro. U geeft één euro met de ene hand en haalt er met de andere 15 terug. 
D66/GroenLinks vindt volksverlakkerij. Een aantal van de bezuinigingen treft bovendien in veel gevallen 
afhankelijke mensen en groepen. 
 
D66/GroenLinks dient dan ook een amendement in om de lokale woonlasten niet te verlagen. 
 
Maar er is nog veel werk dat geen uitstel duldt. Dat hoeft niet alleen maar geld te kosten. Soms zijn 
inzet, organisatie, betrokkenheid en de wil iets te bereiken, minstens zo belangrijk. Dat geldt in hoge 
mate voor het milieu. 
                    
 
MILIEU en KLIMAAT  
De Klimaattop in Kopenhagen houdt niet alleen de wereldleiders bezig, maar ook de Ridderkerkers die 
last hebben van fijnstof, stikstofdioxide en lawaai en hoort ook het lokale bestuur bezig te houden. 
“Kopenhagen” zal uiteindelijk ook  in onze lokale politiek zijn vertaling moeten hebben in een adequaat 
en gedreven milieubeleid. 
 
Dat laatste is naar het oordeel van D66/GroenLinks de afgelopen jaren afwezig geweest. Op basis van 
het verantwoordingsdocument over het gevoerde milieubeleid van 28 oktober jl. concluderen wij dat het 
gevoerde milieubeleid onvoldoende is geweest en op onderdelen ronduit slecht. Dit college geeft er 
daarmee blijk van geen consistent milieubeleid te willen of kunnen voeren. Kenmerkend hiervoor is dat 
het college in deze begroting schrijft dat “het van blijvend belang is aandacht te blijven schenken aan 
natuur- en milieueducatie” terwijl verderop  bezuinigingen worden voorgesteld op “milieuvoorlichting en 
milieueducatie”. Het college  oppert zelfs toch weer chemische bestrijdingsmiddelen in te voeren als 
bezuinigingsmaatregel. College, leeft u in de Milieumiddeleeuwen? 
 
Wij dienen een amendement in de voorgestelde bezuinigingen op milieueducatie niet te 
effectueren. 
 
Het voert in dit verband te ver in details te treden maar voor de volgende jaren zal Ridderkerk met z’n 
overlast van fijnstof, stikstofdioxide en lawaai, een sprong voorwaarts moeten maken die er toe doet. 
Voorbeelden te over. Zoals (daar gaan we weer):  
 
 Geen cijferfetisjisme. Steek de energie vooral in aanpakken en uitvoeren! Overleg, goede 

voornemens, rapporten, metingen en plannenmakerij hebben de afgelopen jaren niet of nauwelijks 
geleid tot “meters maken” ;  

 Sluitende afspraken met bouwers en met Woonvisie over het gebruik van duurzame materialen 
(bijv. 100% FSC-hout), energiearme en energieneutrale woningen en gebouwen: monitoren en 
controleren. Zet in op renovatie.  Nieuwbouw tot 80 of 100 jaar geeft minder sloopafval en vraagt 
minder nieuwe grondstoffen; 

 Plan van aanpak om op z’n minst alle (semi) openbare gebouwen te voorzien van dubbel glas en 
overige isolatie. Spoor warmtelekkages van daken op met scan in infrarood. In verschillende steden 
is deze techniek al gebruikt dus waar wachten we op? 

 Plan van aanpak om windenergie in te zetten tegen o.a. de CO2-uitstoot. Een suggestie: 100 
middelgrote windturbines op de hoge daken van flats, kantoren en bedrijfsgebouwen.  



 Plan van aanpak om op grote schaal zonne-energie in te zetten tegen o.a. CO2-uitstoot; op 
woningen, bedrijven en andere geschikte locaties. Bindende afspraken over de daksituering van 
nieuwbouw; 

 Een waterplan voor beheer van water in en rond de woningen en bedrijfsgebouwen, hergebruik, 
vloeivelden, zo mogelijk herstel van oude, kleinschalige  watersystemen in de wijken en op de 
velden, enzovoort; 

 Samenhangende visie op de ecologisch waardevolle gebieden  Verbindt kleine en grote groene 
gebieden waaronder Huys ten Donck, de Crezeepolder en de omgeving van de Waal zodat de 
ecologische waarde van het geheel wordt versterkt. Verbindt Huys ten Donck via de Polder Nieuw-
Reijerwaard met het toekomstige Deltapark. 

 Inschakelen van de kennis, creativiteit en betrokkenheid van bewoners, bedrijven, instellingen. Op 
korte termijn kan dit gemobiliseerd worden door analoog aan die van Kopenhagen, een Lokale 
Klimaattop te beleggen. 
Geen verkiezingsmarkt maar een gezamenlijk begin voor een nieuwe sprong voorwaarts op het 
gebied van milieu en verduurzaming van onze eigen omgeving. Zó kunnen we vorm geven aan 
onze verantwoordelijkheid voor de wereld van onze kinderen en kleinkinderen onder het motto: We 
hebben de wereld geleend van onze kinderen.  
 

Daartoe wordt namens  fracties een gezamenlijke motie ingediend voor een lokale klimaattop. 
 

 
 
DE DEMOGRAFISCHE TIJDBOM 
Ook bij het hoogst belangrijke thema van de ontgroening en vergrijzing ontbreekt tot heden het 
gevoel dat zich een ernstig probleem ontwikkelt. Inmiddels is in Ridderkerk de gemiddelde 
leeftijd meer dan 12 jaar hoger dan in de óók vergrijzende en ontgroenende stadsregio. 
Daarnaast treedt al geruime tijd krimp van de bevolking op: een gevaarlijke cocktail en een 
demografische tijdbom.   
 
Deze ontwikkeling zal de komende jaren zijn uitwerking op de voorzieningen niet missen. In de 
snelle daling van de basisschoolpopulatie is het al enkele jaren zichtbaar. Dat zal doorwerken 
in ons vervolgonderwijs, in onze sportvoorzieningen, het vrijwilligersaanbod, in het ontstaan 
van lege gebouwen, maar ook in een toenemende vraag naar gezondheidszorg, mantelzorg 
en zal het wijzigingen veroorzaken in het winkelaanbod, de horeca, voorzieningen voor 
recreatie en ontspanning, enzovoort. 
 
DOORSTROOMBELEID. Al vele jaren wordt door de fractie van D66/GroenLinks gewezen op 
de desastreuze gevolgen van de hardnekkig volgehouden idee-fixe dat het zogenaamde 
doorstroombeleid zal zorgen dat alles weer in evenwicht komt. Het werkt niet! De realiteit is 
dat er géén vrije woningmarkt is, dat er níet voldoende woningen zijn, dat er wordt gebouwd 
zonder voldoende inzicht in de werkelijke woonwensen.  
En ondertussen blijft jong Ridderkerk elders zijn heil zoeken, jaar na jaar zoals de 
demografische cijfers blijven aantonen. College, doe wat om het tij te keren. Komt u níet weer 
met het mooie verhaal dat er bij Woonvisie nu sneller starters aan de beurt zijn, of dat er bij 
recente woningbouwprojecten een aantal starterswoningen zijn gebouwd. Zet uw bril op en zie 
de demografische cijfers….!! 
 
Gelukkig zal binnenkort eindelijk de uitkomst van een woonwensenonderzoek waarvoor 
D66/GroenLinks zich jaren achtereen sterk heeft gemaakt, en dat het college eigenlijk maar 
flauwekul vindt, worden gepresenteerd. Pas dán zal precies duidelijk worden waarom er bij 
een hoge vraag naar woningen tóch appartementen leeg blijven staan, waarom mensen met 
geen stok uit hun verouderde woning zijn te krijgen en hoe men zich zijn ideale woning in 
Ridderkerk voorstelt. Dát kan mensen bewegen te verhuizen. Maar het is het de hoogste tijd 
ondertussen gewoon woningen te bouwen voor starters en jonge gezinnen. Nog steeds denkt 
D66/GroenLinks dat een flat voor jongeren/studenten op een attractief punt kan bijdragen aan 
het vasthouden en aantrekken van jongeren. 
 



WOONKWALITEITEN. Aantrekkelijke woningen in een niet aantrekkelijke woonomgeving 
zullen uiteindelijk niet aantrekkelijk blijken. Het volbouwen van alle open stukjes binnen de 
bebouwing zoals in Bolnes is de dood in de pot. Er zal dan ook hoog moeten worden ingezet 
op versterking van de woonkwaliteiten van Ridderkerk; de historie, rehabilitatie van het 
landschap, verantwoorde inpassingen in het bestaande, groen en ontspanning dichtbij huis, 
hoogwaardige natuur, enzovoort.  
 
De Structuurvisie biedt wat ons betreft voldoende vingerwijzingen voor prachtige uitwerkingen. 
De speech van mevr. Verkoelen in de extra Commissievergadering van 28 oktober jl. past wat 
ons betreft naadloos in onze Structuurvisie. 
 
Ook kwaliteitsvoorzieningen horen hiertoe. Over het samen met het CDA bepleite onderzoek 
naar de mogelijkheden van nevenvestiging van HBO en MBO, zo nodig samen met 
Barendrecht, hebben we na precies één jaar nog steeds geen uitsluitsel. Over de verkiezingen 
héén…?? 
 
Graag een reactie van de wethouder onderwijs 


 

 
NIEUW-REIJERWAARD 
Het is onmogelijk nu niet vooruit te kijken naar de Polder Nieuw-Reijerwaard. D66/GroenLinks 
was indertijd tégen een bestemming tot bedrijfsterrein. Het  was en is in geen enkel opzicht te 
rijmen met de erkende zware milieubelasting waar veel Ridderkerkers onder lijden. Geen 
wonder dat mensen te hoop lopen. Een naar de letter en de geest toepassen van wat de raad 
wil in een helder geformuleerde bestuurlijke overeenkomst  is dan toch wel het minste wat we 
mogen verwachten en geen grabbeltontekst met voor ieder wat wils. 
 
En dan de onbegrijpelijke manoeuvre van de gedeputeerde Evertsen die vlak voor de 
raadsvergadering van 15 oktober jl. het college berichtte dat hij Bolnes-Zuid ook wil inlijven als 
bedrijfsterrein.  Een opzetje om het college zonder tekenen en zonder kleerscheuren te laten 
wegkomen? Of is er een ander ragfijn spel (met dank O.B.Bommel) aan de gang? Wordt 
geprobeerd het besluit zo over de verkiezingen te tillen in de hoop op betere tijden? 
 
Voorlopig zijn de tuinders de dupe. Een situatie waarin het Ridderkerkse gemeentebestuur zijn 
inwoners NIET in verzeild zou moeten laten raken. Het ligt wat ons betreft erg dicht bij 
onbehoorlijk bestuur. Hoe dan ook; besteed nú aandacht aan onze tuinders en hun gezinnen 
en betrek de raad tijdig bij alle vervolgstappen. 
 
D66/GroenLinks zal niet instemmen met een verdere verslechtering van onze toch al 
gehavende en belaste woonomgeving. Wat ons betreft hoort op z’n minst het amendement 
naar de letter en de geest leidend te zijn. Als dat zou leiden tot een financiële strop, moet het 
plan óf worden aangepast/geminimaliseerd, óf van tafel. 
Er kan dan een begin worden gemaakt het gebied weer zó in te richten dat Ridderkerk en zijn 
bewoners daar beter van worden (zie ook het vorige thema!!). 
 

 
 
METROPOLITAAN LANDSCHAPSPARK = DELTAPARK 
Een nieuwe toverformule om ongeruste burgers, tegenstribbelende gemeenteraden en 
actievoerders mee te krijgen in het verder inpikken van ons landschap? De ambtelijke 
werkgroep Deltapark heeft inmiddels twee keer met een aantal raadsleden en ambtenaren uit 
de regio vergaderd over de inrichting van dit aangetaste en verrommelde maar nog 
voornamelijk open gebied. De status blijft onduidelijk, garanties voor het eindresultaat ook. 
Over geld werd nog niets gehoord. 
 



D66/GroenLinks heeft deelgenomen aan twee bijeenkomsten van de Werkgroep Deltapark in 
september en oktober jl. De legitimatie voor dit initiatief blijft vaag.  
Huys ten Donck, toch behorend tot de ecologische hoofdstructuur, en de omringende 
“landgoederenzone” uit de Structuurvisie bleek aanvankelijk niet mee te doen. Er is géén 
verbinding via Nieuw-Reijerwaard met het Deltapark.  
 
Ook de verschillende nota’s en kaarten over dit gebied die op internet te vinden zijn, 
verminderen ons wantrouwen over de bedoelingen niet. Waarom vinden we op “gegooglede” 
kaarten waarop bedrijven aan de Waal zijn ingetekend en houdt het beoogde Deltapark op bij 
de zuidoever van de Waal? Met een zetel voor het Rotterdams Havenbedrijf in de werkgroep 
Deltapark en géén voor Ridderkerk is er alle reden de ontwikkelingen met argusogen te volgen 
 
Wij verzoeken het college die argusogen dan ook te gebruiken, de raad zo nodig te informeren 
en spijkerharde standpunten in te nemen als ons landschap toch weer als buit wordt gezien 
om al dan niet havengerelateerde economisch gestuurde plannen te realiseren. 
Daarnaast horen en lezen we over ideeën voor één groot recreatiegebied voor de 
Rotterdammers met uitkijktorens, opgeworpen heuvels, pannenkoekhuizen en veel “nieuw” 
groen. Ook dáár zitten we niet op te wachten. Het is het woon- en werkgebied van een paar 
honderdduizend mensen en omvorming tot een soort openlucht pretpark is niet óns beeld. 
 
Wij zouden heel blij zijn met een echt grote investeringen in ons gebied om het zoveel 
mogelijk te rehabiliteren, om de samenhang voor zover mogelijk te herstellen en de algemene 
kwaliteit te verbeteren. Dáár zijn dan wat ons betreft ook mensen elders uit de regio  van harte 
welkom.  
Graag reactie van de wethouder. Tevens op de vraag hoever het staat met het speelbos 


 

 
RTV EN DIGITALE ARCHIVERING 
Vorig jaar nam de raad een motie aan voor een onderzoek naar radio- en 
televisieuitzendingen van raadsvergaderingen en daaraan gekoppeld digitale archivering. 
Hoewel het college desgevraagd zegt de conceptvoorstellen van de griffie te kennen schrapt 
het tóch het hele bedrag voor notuleren van raadsvergaderingen. Dat geld was en is gewoon 
nodig voor de noulering/archivering van raadsvergaderingen en dus een schijnbezuiniging. 
 
 Daarom wordt een motie ingediend om deze schijnbezuiniging te schrappen. 
 

 
 
BEDRIJFSVOERING 
D66/GroenLinks heeft regelmatig gereageerd als er geplande zaken werden uitgesteld met de 
vraag of de capaciteit in evenwicht was met onze ambities. Hoewel het antwoord standaard 
een bevestiging oplevert, blijkt ook nu weer dat dat NIET zo is en dat er nog steeds moet 
wordt getemporiseerd of uitgesteld en wordt al dan niet tijdelijk voor veel geld expertise 
ingehuurd. Wij verzoeken het college ervoor te zorgen dat wij binnenkort over deze zaken in 
gesprek gaan. Niet omdat wij menen dat de raad over de bedrijfsvoering moet gaan maar om 
de vraag beantwoord te krijgen of met het beschikbaar gestelde budget voldoende kwaliteit en 
kwantiteit is gewaarborgd om de afgesproken taken tijdig en goed te kunnen uitvoeren. 
Wat ons betreft is de aanbevolen gedachtewisseling over het gebruik van artikel 213a  van de 
Gemeentewet een goede aanleiding. 
In dit verband noemen wij opnieuw onze zorgen over de recente informatie waaruit zou 
kunnen blijken dat de verdere vertraging bij de nieuwbouw voor OBS De Reijer eerder bij het 
bestuur van 3Primair ligt dan bij de gemeente.  
Kan het college deze conclusie bevestigen? 
 

 



 
 
VERBONDEN PARTIJEN 
Het is goed dat er overzichtelijke informatie is opgenomen over de Verbonden Partijen. Het is 
jammer dat dit toch in een aantal gevallen onvolledig is. De raad heeft met de Nota Verbonden 
Partijen een flinke stap gezet om hier meer grip te krijgen op deze partijen waarmee zoveel 
gemeenschapsgeld is gemoeid. Het is dan wel zaak dat het college de raad daarbij zo goed 
als mogelijk faciliteert. 
Wat D66/GroenLinks betreft zorgen de Verbonden Partijen analoog aan de gemeentelijke voor 
substantiële bezuinigingen op hun budget en zorgen onze afgevaardigden in de besturen dat 
dat inderdaad op de agenda staat en blijft. 
  

 
 
FINANCIËN EN BEZUINIGINGEN 
U stelt voor 1,5 miljoen  euro bezuinigen voor met behulp van de kaasschaaf en u doet voor 
een half miljoen  euro voorstellen voor nieuw beleid.  
 
D66/GroenLinks betreurt het dat het college bij de kaderdiscussie in juni daarover geen 
mededelingen heeft gedaan en vindt ook dat de raad toen de mogelijkheden van kaderstelling 
en de kans om wensen te formuleren voor de begroting, onvoldoende heeft gebruikt. Wij 
roepen zowel raad als college op volgend jaar de kaderdiscussie in juni, mede op aangeven 
van het college te voeren. Wij vinden dat het primaat van (de voorbereidingen voor) de 
begroting vooral dáár moet liggen.  
Met déze begroting heeft de raad geen ruimte om zelf ook nog voorstellen te doen. Toch 
hebben wij er in alle bescheidenheid een paar zoals blijkt uit de ingediende amendementen. 
 
De aanvankelijke voorstellen gingen uit van een tekort dat ongeveer een miljoen euro lager 
was. Een vergissing van de bank in ons nadeel: Het bleek dat het tekort een miljoen hoger uit 
zou vallen. Door de gevolgen van de septembercirculaire werd dit extra tekort tot een half 
miljoen euro gereduceerd. In een herzien dekkingsplan bleek dat deze omissie in een 
handomdraai kon worden goedgemaakt. Knap werk!  In dit licht is het wat ons betreft dan ook 
niet nodig dat de raadsfracties aan het eind van de begrotingsdag naarstig naar dekking 
zouden moeten zoeken om hun eventuele bescheiden wensen te kunnen dekken. 
 
Wij zouden overigens geen tegenstander zijn als alle gevoelige bezuinigingen van blz. 133 en 
134 voor 2010 in afwachting van de komende kerntakendiscussie niet worden geëffectueerd 
en eenmalig worden gedekt uit de reserves. 
 

 
 
STRATEGISCH INVESTERINGS BUDGET (SIB) 
D66/GroenLinks heeft steeds bezwaar gemaakt tegen het zomaar uit deze reserve putten om 
allerhande uitgaven te dekken. Niet voor niets heeft deze reserve deze naam gekregen. Het 
voorstel om de aankoop van gronden bij de Kruisweg te financieren uit het SIB werd via een 
amendering ongedaan gemaakt. De gevraagde notitie van uw college werd een A4tje met de 
conclusie dat u alles bij het oude wilde laten en zelfs het SIB wilde laten opgaan in de 
algemene reserve. Bij de dekking van € 750.000 in uw begrotingsvoorstel voegt u de daad bij 
het woord. Zó hoort u niet met een geamendeerd raadsbesluit om te gaan. Een beduidende 
meerderheid van de raad wil dat er eerst een discussie wordt gevoerd over de kaders waar-
binnen u verdere uitgaven uit het SIB kunt doen en daarbij te betrekken overige reserves zoals 
die met renteclaim. Tot dan kunnen geen onttrekkingen meer worden gedaan aan het SIB. 
 
Mede namens het CDA, de SGP en de PvdA wordt daartoe een motie ingediend. 
 
Henk van Houcke 
 



D66/GroenLinks 
 
SAMENVATTEND: 
 
 
 
 
MOTIES: 
1.LOKALE KLIMAATTOP 
2.KADERSTELLENDE DISCUSSIE SIB 
 
 
 
AMENDEMENTEN: 
1.SCHRAPPEN BEZUINIGING MILIEUEDUCATIE 
2.SCHRAPPEN BEZUINIGING LANGDURIGHEIDESTOESLAG 
3.GEEN VERLAGING LOKALE WOONLASTEN 
4.SCHRAPPEN “BEZUINIGING” NOTULEREN/DIGITAAL ARCHIVEREN 
 
 
VRAGEN: 
1.REACTIE UITKOMSTEN OVERLEG HBO/MBO-VESTIGING 
2.CONCLUSIE M.B.T. VERDERE VERTRAGING NIEUWBOUW OBS DE REIJER. 
3.REACTIE OP DELTAPARKPLANNEN 


